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В статье на материале анализа функционирования единиц, называющих лица по перцеп-

тивным действиям, предлагается интерпретация некоторых особенностей, присущих как 

данной группе лексики, так и всей категории наименования лица, характеризующейся, в 

сравнение с другими видами наименований, лингвистическими и когнитивными закономер-

ностями возникновения и развития.

Ключевые слова: наименование лица, индивид, индивидный концепт, перцептивный про-

цесс, предикативное употребление, социальные аспекты семантики, дискурсивная функция.

Cognitive and Linguistic Characteristics of Naming a Person by a Perceptive Action

O. Yu. Avdevnina

Based on the material of the analysis of how the units naming persons by perceptive actions 

function, the article offers the interpretation of some peculiarities inherent to this group of words, 

as well as to the whole category of person naming which is distinguished, as compared to other 

types of naming, by linguistic and cognitive principles of origin and development.

Key words: person naming, individual, individual concept, perceptive process, predicative usage, 

social aspects of semantics, discoursive function.
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